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KRONIKK
INGRID SCHØLBERG
leder for NTNU havrom

Regjeringen har nylig lagt
fram sin havstrategi.
Samtidig vil Arbeiderpar-
tiet at Norge skal sette in-
ternasjonal dagsorden for
en bærekraftig bruk av
havressursene. Forskning
og næringsliv er sentrale
aktører i politikernes am-
bisjoner.

70 prosent av jordas overflate
består av hav. Som havnasjon,
fiskeri- og havbruksnasjon, ol-
jenasjon og sjøfartsnasjon, har
Norge lange tradisjoner og mye
kunnskap om havet. Politiker-
ne vil gjennom sine strategier
sikre Norges posisjon som ver-
densledende havnasjon. Det er
flott! Da gjenstår det bare å
gjøre jobben.

Samarbeid
Alle vi som jobber med eller på
havet, vi som lever langs kysten
og som spiser fisk, bør være le-
vende opptatt av å ta vare på og
videreutvikle de mulighetene
havet gir. Det vil i praksis si –
nesten alle av oss. Men dette er

særlig viktig for de med havet
som levevei, enten det er skips-
verft, fiskere, oppdrettere,
transportører, turistnæringer
eller annet næringsliv. Det be-
tyr å være i utvikling. Det betyr
satsing på utdanning, fors-
kning, innovasjon og entrepre-
nørskap.Altdetteeravgjørende
for å sikre en bærekraftig for-
valting og utvikling av framtidi-
ge havnæringer.
Dette vet jo vi på Sunnmøre,

tenker du kanskje nå. Det er jo
dette vi driver med til daglig.
Tar tak i utfordringer, tolker
utviklingstrekk, tenker nytt og
gjør butikk av det. Tett samar-
beid mellom den tidligere Høg-
skolen i Ålesund og
næringslivet, har vært et vare-
merke. Når skolen nå er en del
av NTNU, håper vi på enda flere
spennende prosjekt mellom
forskere, studenter og nærings-
liv på Sunnmøre.

Automatisering
Mye landbasert kunnskap og
teknologi, vil få stor betydning
for videreutvikling av havet.
Selv er jeg professor i robotikk
og opptatt av automatisering av
prosesser både til lands og til
vanns.
Ikke minst er automatisering

viktig for å bevare norsk indus-
triproduksjon og norske ar-
beidsplasser. Da
Stortingsmelding 27 – Industri-
meldingen nylig ble lansert, ble
behovet for kompetanse og
muligheter med automatise-
ring godt adressert. For oss

som har arbeidet med dette
fagområdet i flere tiår er det
utrolig gledelig at det nå også
vektlegges i industrimeldingen.
Ekornes er en av bedriftene

som gjennom mange år med
forskning og innovasjon har
vist hvor viktig automatisering
er for å bevare lokal produk-
sjon. Norske forskningsmiljø
har lenge vært i front på områ-
det, men vi har fremdeles mye
å gå på når det gjelder å ta tek-
nologien i bruk på stadig nye
områder.

Norge i front
Autonomi er også en viktig del
av framtidsbildet. Det betyr
sjølgående systemer som tar
beslutninger på egen hånd.
Operatøren blir i større grad en
observatør som bare griper inn
om nødvendig. Overført på sjø-
en, kan det bety at folk overvå-
ker operasjoner fra et
kontrollsenter på land i stedet
for fra et moderskip. Det gjør
en mindre avhengig av vær,
overvåkingsfartøy og andre
ytre forhold. Det betyr mermil-
jøvennlige, tryggere og billigere
operasjoner.
Nok en gang er norske fors-

kningsmiljø i front.
Rolls-Royce Marine er langt

framme når det gjelder å vide-
reutvikle og ta i bruk ny tekno-
logi. De søker nå etter gode
samarbeidsprosjekter verden
over for å utvikle teknologi,
kompetanse og arbeidsplasser i
jakten på nye maritime tjenes-
ter og produkter.

Offensive næringsutøvere
Olje- og gassindustrien har
brukt roboter for fjernstyrt
vedlikehold i årtier.
Noen av disse undervannsro-
botene er nå også tilpasset hav-
bruksnæringens behov for
spyling og rengjøring av nøter.
Målet er mer miljøvennlige, sik-
rere, smartere og kostnadsbe-

sparende løsninger på stadig
flere områder.
Vi trenger slike offensive næ-

ringsutøvere som tar i bruk og
ser mulighetene ny teknologi
kan gi dem. Uansett om vi snak-
ker om møbelproduksjon, nye
propeller, autonome skip, dro-
ner eller undervannsteknologi,
er det behov i den virkelige
verden som skal motivere for
timer med laboratorieforsøk,
testarenaer og kompliserte be-
regninger.
I begynnelsen av mai er det

både innovasjonskonferanse
på Giske og Ocean Week i
Trondheim. Begge steder sam-
les næringsliv, forskere, stu-

• Ressursforvaltning

Havstrategier
– mer enn ord

HAVET: Kronikkforfatteren har merket seg at politikerne gjennom sine strategie
gjenstår å få jobben gjort. Her fra makrellfiske om bord i ringnottråleren «Fiske

•Vi trenger å vinne ungdommen. Vi trenger nye tanker,
vi trenger mødre og fedre, naboer, industriarbeidere og sjefer
som framsnakker alle mulighetene havet kan gi
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denter og politikere. Slike
møteplasser trenger vi.

Blir viktige
Politikere både i posisjon og op-
posisjon har offensive strategier
for havet. Mye av jobben gjøres
i kunnskapsmiljøene og i bedrif-
tene. Her føler jeg meg trygg på
at den maritime klyngen på
Sunnmøre og NTNU både i Åle-
sund og Trondheim sammen
skal spille viktige roller.

Men, skal vi gjøre strategiene
til mer enn ord, trenger vi å
vinne ungdommen. Vi trenger
nye tanker, vi trenger mødre og
fedre, naboer, industriarbeide-
re og sjefer som framsnakker

alle mulighetene havet kan gi.
Muligheter for spennende ar-
beidsdager, uløste utfordringer
og store fangster. Rett og slett
muligheter for å ta havnasjonen
Norge flere skritt videre.

Vi er heldige som har havet.
Vi er glade for offensive strate-
gier.

Måtte dette inspirere ung-
dommen vår, og da mener jeg
både jenter og gutter.

er ønsker å sikre Norges posisjon som verdensledende havnasjon. Men hun påpeker at det
eskjer» i fjor. FOTO: STAALEWATTØ

KOMMUNEREFORM

Feil og negativt
om Haram
Kommunestyrerepresentant (H) i
Skodje, Pål Aarsæther, har spesiali-
sert seg på tendensiøse, negative
og feilaktige «inserat» i Sunnmørs-
posten om Haram og kommunesa-
manslåing. Innlegget 24. april
overgår i så måte det meste.

Alt i overskrifta slår han an to-
nen: «Fremdeles flertall for sam-
menslåing i Haram». I
folkerøystinga var det fleirtal for å
slå seg saman med Sandøy, men
når det ikkje vart aktuelt (Sandøy
takka nei), var fleirtalet for Haram
som eigen kommune. Berre knapt 1
av 5 røysta for samanslåing med
Ålesund. Kommunestyret følgde
folkets råd og vedtok at Haram
skulle halde fram som sjølvstendig
kommune. Det er dette som fram-
leis gjeld.

Så viser Aarsæther til at dei 3500
underskriftene mot samanslåing i
Haram utgjer «berre» 48% av dei
røysteføre, og tek dei andre 52 pro-
senta til inntekt for at det «fremde-
les» er fleirtal for samanslåing med
nye Ålesund kommune. Nesten
halvparten av alle røysteføre er eit
høgt tal når ein veit at listene berre
låg ute på butikkar og internett. Til
samanlikning møtte 37% fram ved
folkerøystinga. Det er mange
grunnar til at folk ikkje skriv seg på
– somme visste ikkje om aksjonen i
det heile, ein god del bryr seg ikkje
osv.

Aarsæther si tolking – at alle som
ikkje skreiv seg på lista er for sa-
manslåing, er sjølvsagt heilt urime-
leg. Han må gjerne få i gang ei
«motliste» for å få fram den faktiske
meininga om kommunesamanslå-
ing i Haram.

Legg elles merke til Aarsæther
sin snedige bruk av «fremdeles»
om noko som aldri har vore.

Vidare omtaler Aarsæther «de
rødgrønne makthaverne» i Haram
på ein svært nedlatande og negativ
måte, at dei gjer slett arbeid og sa-
boterer folkeviljen for å «trumfe
igjennom sine egne synspunkt».
Han meiner Sunnmøre no er vitne
til eit «politisk teater uten sidestyk-
ke i moderne tid» og brukar ord og
uttrykk som «farse», «komedie» og
«tragedie» om heilt normale og lov-
lege politiske handlingar og ved-
tak. Fordi det ikkje går hans veg.

Aarsether omtalar fleirtalet i Ha-
ram kommunestyre som «maktha-
verne» og «kaoskameratene». Er
det vanleg omtale av dei som styrer
i Skodje, til dømes?

Heile innlegget med alle faktiske
feil, karakteristikkar og tendensiøs
språkbruk kan assosierast med or-
det demagogi, som er kunsten å
forføre andre med sine taleevner,
eller å argumentere ut frå slåande,
men usaklege argument. Eller som
spissformulert av H.L. Mencken:
«En demagog er en som taler dok-
triner han vet er usanne til folk han
vet er idioter.»

KNUT G. FLEM
Haram

BARNEHAGE

Billigere barne-
hage for lavt-
lønte
For snaue 2 år siden, 1. mai 2015,
endret H/FrP-regjeringen barneha-
geprisene. For en aleneforelder
med 350.000 kr i inntekt betydde
det at barnehagen vil koste 7381 kr
mindre pr år (ett barn i barnehage
med vanlig makstakst). Dette ble
kalt usosialt av andre partier, fordi
det ble gjort samtidig som man
økte maksprisen med 100 kr for de
familiene med en inntekt over
473.000. Så lenge noen måtte be-
tale mer så var det tydeligvis ikke
så viktig at de med lav inntekt fikk
betydelig rabatt.

I FrP mener vi økonomisk støtte
primært må gå til de som trenger
det mest, og nå utgjør det en for-
skjell om du er deltidsarbeidende
alenemor til to barn eller mange-
millionær, når staten skal fordele
støtte til barnefamilier. Det er god
og sosial fordelingspolitikk.

Jeg er fornøyd med å være i et
parti som hele tiden jobber for at
vanlige arbeidere får beholde mer
av sine egne penger. Mens de med
inntekter mellom 350.000 og
500.000 opplevde økt skatt i peri-
oden 2005 – 2013, har disse fått
skattelette i løpet av de snart 4
årene FrP har vært i regjering. I
2017 betaler en gjennomsnittlig fa-
milie om lag 8000 kr mindre i skatt
enn hva man gjorde i 2013. Det har
noe å si hvem som sitter i regjering,
og FrP i regjering vil være garantis-
ten for skattelettelser til vanlige
folk og næringslivet.
ROY STEFFENSEN
stortingsrepresentant, finanskomi-
teen
Fremskrittspartiet

•I FrPmener vi økonomisk støtte primært
må gå til de som trenger detmest

Roy Steffensen


